

## IIER NEWS



### The Reality of Education and Funding Challenges in Iraq

On Saturday 30th April 2011, the Iraqi Institute for Economic Reform held a seminar in Baghdad in the Lebanese Club on the reality of education and funding challenges faced in Iraq.

The seminar provided a platform to explore and build understanding on the current Education Strategy and its role in raising the education standards which would contribute to the economic and social development objectives.

The covered topics were...For more details please [click here](#)

**Did you know that, in the poor families, if the per capita monthly income were to be 125000 ID, this could contribute in the return of 94% of school leavers to school, according to a study by the institute.**

### The Protection of Iraqi Funds and Assets from claims by Foreign States and Companies

On Saturday 16 April 2011, the Iraqi Institute for Economic Reform held a workshop entitled "the Protection of Iraqi Funds and Assets from claims by Foreign States and companies". The workshop was held at the institute headquarters in Baghdad.

The aim of the workshop is to assist the Government in the preparation of a report to be presented to the UN Security Council, next May, on the protection of Iraq's funds and Assets abroad.

The Iraqi government established a Ministerial Committee chaired by the Deputy Prime Minister with membership from the following ministries and institutions... For more details please [click here](#)

### Economic Night

On 1/4/2011 The Iraqi Institute for Economic Reform held an economic event in the institute headquarter in Baghdad. With the presence of Dr. Kamal Al-Basri and Mr. Manaf Al-Saegh as members of trustees, the event was attended by members of IIER staff and a number of experts. The debate and discussion was focused on key economic issues in the Iraqi arena, among which...For more details please [click here](#)

### The Iraqi Institute for Economical Reform has released two books authored by, Dr. Kamal al-Basri

The Iraqi Institute for Economical Reform has released two books authored by, Dr. Kamal Al Basri, the first book is entitled "Iraq Federal Budget 2006-2010 and Economic Challenges" and the second one is "Iraq Policy of Economical Reform 2003-2008"...For more details please [click here](#)

### Inside this issue

[The Reality of Education and Funding Challenges in Iraq](#)

[The Protection of Iraqi Funds and Assets from claims by Foreign States and Companies](#)

[Economic Night](#)

[Books authored by, Dr. Kamal Al Basri](#)

[Suggest the best three economists](#)

### Iraq Indexes

[Currency Value and exchange rates](#) Updated

[Consumer Price Index](#)

[Oil Export Volume and Price](#) Updated

[Iraqi civilian deaths - 2003-2010 \(Iraq Body Count\)](#) Updated

[Iraq Daily Stock Exchange reports](#) Updated

### Special points of interest

[Join our Mailing List](#)

[Leave a comment](#)

[Coming Events](#)

[Economic Thoughts](#)

## آخر اخبار المعهد

### واقع التعليم وتحديات التمويل في العراق

أقام المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي بعقد الندوة الموسومة (واقع التعليم وتحديات التمويل في العراق)، يوم السبت المصادف 2011\4\30، على قاعه النادي اللبناني الساعة العاشرة صباحاً. إذ حاولت الندوة الوصول إلى الهدف المنشود وهو معرفة إستراتيجية التربية والتعليم ودورها في رفع مؤشرات التربية والتعليم بالمستوى الذي يحقق أهداف التنمية الاقتصادية والاجتماعية، وفق المحاور التالية... [للمزيد اضغط هنا](#)

هل تعلم انه لو كانت حصة الفرد من الدخل الشهري مايعادل 125000 دينار عراقي للموائل الفقيرة، فأن ذلك قد يساهم بعودة 94% من تاركي الدراسة في هذه العوائل الى المدارس حسب دراسة قام بها المعهد

### حماية الاموال والاصول العراقية من مطالبات الدول والقطاع الاجنبي

عقد المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي يوم السبت الموافق 2011\4\16 جلسة نقاشية في مقر المعهد حول (حماية الاموال والاصول العراقية من مطالبات الدول والقطاع الاجنبي). والهدف من هذه الحلقة هي مساعدة الحكومة في اعداد التقرير المقدم الى مجلس الامن الدولي في ايار المقبل حول حماية اموال العراق الخارجية. وتشكل اللجنة الوزارية العليا برئاسة نائب رئيس الوزراء وبعضوية الوزارات والهيئات التالية... [للمزيد اضغط هنا](#)

### أمسية اقتصادية

بتاريخ 2011\4\1 اقام المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي امسية اقتصادية في مقره وبحضور الدكتور كمال البصري والاستاذ مناف الصانع اعضاء هيئة الامناء واعضاء فريق العمل في المعهد وعدد من الخبراء الاقتصاديين. وقد تم مناقشة عدد من القضايا الاقتصادية الحيوية في الساحة العراقية، ومن جملة الامور التي تم مناقشتها هي... [للمزيد اضغط هنا](#)

### أصدر المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي كتابين للمؤلف د. كمال البصري

أصدر المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي كتابين للمؤلف د. كمال البصري، الكتاب الاول تحت عنوان "الموازنة الفيدرالية 2006\_2010 وتحديات الاقتصاد العراقي"، اما الثاني فكان حول "سياسة الاصلاح الاقتصادي في العراق (2003-2008)"... [للمزيد الرجاء اضغط هنا](#)



تجدون في هذا العدد

[واقع التعليم وتحديات التمويل في العراق](#)

[حماية الاموال والاصول العراقية من مطالبات الدول والقطاع الاجنبي](#)

[أمسية اقتصادية](#)

[كتابي المؤلف د. كمال البصري](#)

[اقتراح احسن ثلاث شخصيات اقتصادية](#)

[ارقام العراق القياسية](#)

[معدل سعر صرف الدينار العراقي مقابل الدولار الأمريكي](#) [محدث](#)

[الاسعار القياسية للمستهلك](#)

[كميات الصادرات واسعار النفط العراقي](#) [محدث](#)

[ارقام الوفيات في العراق](#) [محدث](#)

[سوق العراق للاوراق المالية](#) [محدث](#)

[مواضيع تهكم](#)

[للانضمام الى قائمتنا البريدية اضغط هنا](#)

[لاضافة تعليق او محادثة](#)

[النشاطات المقبلة للمعهد](#)

[أفكار اقتصادية](#)